
 
Referat skolebestyrelsesmøde mandag d. 27.9.2021 

kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

 

Afbud: Rene, Janni, elevråd Stenderup,  

Referent: Dorthe Rohwer 

 

Elevråd deltager i punkt 1-2 

0. Godkendelse af dagsorden  
 
Godkendelse af referat   
5 min 

Dagsordenen er godkendt. På næste møde sættes punktet vedr. 
elevernes mødetid om morgenen. 
 
Underskrift af referat fra aug. Referatet blev godkendt. 

 

1 Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
10 min 

Der er ikke andet fra elevrådet 

2 Skolens ordensregler 
Drøftelse og evt. revision 
v. elevråd og skoleleder 
45 min 

Elevrådet har talt rigtig meget om ordensregler. Oplever, at det er 
mærkeligt, at de ikke må forlade skolen, når de også så ser, at 
lærerne forlader skolen. 
Undrer sig over, at ordensreglerne ikke følges. 
Hver klasse er kommet med nogle ting til elevrådet.  
 
Har vi lært noget af Corona? Drøftelse at ændring af skolens 
ordensregler? 
 
For: 
Hvis man har glemt sin madpakke, kan man ikke handle mad på 
skolen. Boden lukker for tilmelding kl. 7.00. 
Eleverne har så søgt at få maden på andre måder –  
Mulighed for at gå en tur fx rundt om 8-tals-søen. 
 
Imod:  
Hvis eleverne ikke kommer tilbage til tiden – til undervisningsstart. 
Elever kan ryge og tage snus, men gør det jo alligevel på skolen. 
 
På de videregående uddannelser må man forlade institutionen, så 
det kan være fint at lære det i udskolingstiden. 
 
Elever kan komme for sent, når de først skal handle hos bageren 
om morgenen inden skolestart. 
 
Så glemt madpakke og mulighed for at få motion er det, der fylder 
mest i argumentationen for at kunne forlade skolen i skoletiden. 
 
SB hører at mange forældre er tilfredse med, at eleverne ikke må 
gå ud.  
 
Færre konflikter under corona.  
 



 
Lærerne bliver kontrollører og vil gerne, at eleverne må forlade 
skolen. 
 
Drøftelse om der skal være forskellige regler for 7.- 8. – 9. kl. 
Det kunne måske være en idé, at der skal ligge en 
forrældretilladelse for udgang . 
 
Udearealerne er ikke fantastiske for udskolingen.  
 
Hvad hvis man må være på bestemte områder, fx Magions 
arealer? Udbuddet er ikke så stort. 
 
Fællesskaber dannes i skolen. Argumenter for ikke at gå ud vs. 
argumenter for at gå ud…. 
 
Vi har et bod-tilbud 
Kostmæssigt har vi som skole interesse i at eleverne får noget 
godt at spise i løbet af skoledagen. 
 
At blive stor og lære at begå sig. 
Der er for tiden rigtig meget med snus  
 
Ift. mad er der mange, der har noget usundt mad hjemmefra.  
Det er vist 7. klasserne, der er meget fascineret af at prøve det af. 
Exit har hjulpet på nogle, da det sidste år blev taget i brug.  
 
Mange emner/problematikker i det store emne: 
Kostpolitik 
Økonomi ift. varens pris 
Komme ud og få noget luft med mulighed at bevæge sig 
Tilbud om madkøb bakkes ikke op og glider ud i sandet 
At have et areal, hvor man kan være på skolens område 
 
 
7. kl. kunne vente med at få udgang, fx til efterårsferien.  
Forældrene skal også tage et ansvar via drøftelse med deres 
børn/unge. I sidste ende er det forældrenes ansvar, for eleverne 
er under 18 år. 
 
I princippet gælder ordensreglerne, og der er mulighed for at en 
revision af ordensreglerne laves.  
 
Fremad vil det være en god idé, at emnet kostpolitik og udgang i 
skoletiden drøftes på forældremødet. 
 
Ændringsforslag: 
7. kl. efter juleferien 
8.-9. kl. får udgangstilladelse 
Der skal gives forældresamtykke på aula. 



 
 
Ordensreglerne tages op i bestyrelsen igen til jan-feb 22. 
 
Information sendes ud i på aula i morgen til forældre, lærere og 
elever i udskolingen. Samtykke sendes ud på fredag. Nye regler 
gælder fra mandag i uge 40. 
 
 

3 Trafik 
Status 
v. skoleleder 
15 min 

Overgang – vejbump bag Magion: 
Der er kommet et svar fra forvaltningen. Der er ikke noget at 
gøre for indeværende periode 20-24. 
Skolen kan godt selv betale for opmalingen, hvis den bliver 
godkendt af politi og vejmyndighed. 
Skolens pedeller har været i gang sammen med Vej og Park, og 
der er blevet fældet nogle træer, ligesom der er blevet lavet en 
opmaling af eksisterende markeringer. 
 
Rundkørsel ved handelsskolen er der kommet gang i noget. 
 
Ift. rundkørslen ved Lyngghallen, så er der ikke kommet noget 
svar. Der er risiko for at den ryger i puljen igen. 
 
Dorthe har inviteret pressen og inviteret Per Nyhus, der er 
formand for teknik og miljø, ud til rundkørslen, så de kan få syn 
for sagen. Dorthe og Maggi vil mødes med dem.  
 
Det skal skrives på årshjulet, hvad vi ikke får noget ud af lige pt.  

  Bestyrelsen agter ikke at slippe denne problematik. 
  
I Stenderup er der fundet en forælder, der gerne vil stå i krydset. 
Der har ikke været nogle forældre, der har tilbudt at være hendes 
afløser, når hun ikke kan. 
 

4 Konkret sag 
Orientering i forlængelse af 
mailkorrespondance 
v. skoleleder 
20 min 

Sagen er nu lukket efter møde med skolechefen sammen med 

Søren og Anja.  

Der er tale om en enkelt elevsag, som ikke skal drøftes i 

bestyrelsen. Det er ikke en principiel sag, men en personsag. 

Det er på ingen måde okay, hvad der er sket de unge imellem, 

og der er efterfølgende blevet taget hånd om episoden. Dog har 

kommunikationen om episoden været mangelfuld. Der er 

enighed om at kigge fremad.  

Der er en politik for, hvordan sådan noget kan undgås en anden 

gang, og denne politik skal kigges efter ved lejlighed. Det er 

vigtigt, at værktøjskassen ligger på rygsøjlen. 



 
Hvornår er det mobning og hvor er det vold? Skal der være to 

politikker, eller kan det samles i en politik? Forulempet, 

krænkelse… 

Det er vigtigt at have for øje, at sagerne følges op og afsluttes 

på en ordentlig måde. 

Bestyrelsen blev orienteret omkring gammel elev på besøg på 

skolen i skoletiden.  

 

5 Ansættelse af ny leder 
v. skoleleder 
15 min 

Der var 2 ansøgere til stillingen, hvilket ikke kun er lavt, men 

også giver anledning til forundring. 

Der har været gransket i forskellige ting: 

- hvor stillingen egentlig var slået op. Den har fx ikke 

været opslået på Ofir. 

- Kan det have noget at gøre med profilen? Er den for 

bred? 

Den sættes op igen fra i morgen og frem til d. 24/10. 

Udvælgelse 25/10 forud for skolebestyrelsesmødet. 

1. samtale: 26/10 

2. samtale 28/10 

 

6 Skolefrugt 
v. skoleleder 
10 min 

Før corona har der været eu-frugt. Leverandøren har opsat 

ordningen. Vi har fået alle pengene hjem. 

Vi er ved at undersøge, om der kan laves en ny ordning med en 

ny leverandør. 

Elevrådet: hvis vi ikke finder en leverandør, gør det ikke noget 

for de store elever. Kun hvis der kan fås frisk frugt. 

 

7 Økonomi - budgetopfølgning 
Orientering  
v. skoleleder 
10 min 

I fredags justerede der med minus ½ mill. Ved 

økonomiopfølgningen.  

Budgettet i G-klassen er justeret ift. elevtal: 150.000 kr. 

Justering af elevtallet ved september-reguleringen: 340.000 kr. 

Børnehaven: forventet indtægt på 66.000 kr. undersøges 

Økonomistyringen står på 0, men på driftskontoen kan der 

være nogle udsving i positiv retning. Fx ift. IT, hvor det der er 

bestilt i januar-februar endnu ikke er kommet. 

 



 
8 Status medarbejdere og 

ansættelser 
Status 
v. skoleleder 
10 min 

Der er blevet sagt farvel til en lærer i fredags. På torsdag siges 
der farvel til Inger Markussen. Søren varetager hendes opgaver 
indtil der er fundet en ny leder. 
Der er kommet en opsigelse fra Rita i SFO’en, der går på efterløn. 
Der er kommet en opsigelse på en pædagog fra G-klassen. Løses 
måske internt grundet økonomi. 
Der er pt. ansættelsessamtaler på en tysklærer. Det var 
genopslag. 
Der er på onsdag samtale ift. støttepædagog. 
På fredag siger vi goddag til ny lærer i G.klassen.  
 

9 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i 

almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

5 min 

Intet fra formanden. 
Der er hyret et konsulentfirma til at lave en baseline på hvor langt 
vi i skole- og dagtilbud er kommet med den legende tilgang til 
læring, under overskriften LIFE LONG LEARNERS. Der kommer 
spørgeskemaer til forældre, lærere og pædagoger og forældre. 
Der skal laves et spørgeskema pr. barn.  
Der er indgået et budgetforlig, hvor vi er med i 3 sætninger. 

- Ombygning af specialcenteret til 8 mill. Kr. (1 mill. Til 
forundersøgelse, 7 mill. Til ombygning) 

- Der skal laves fritidstilbud til specialtilbud. Der er dog 
nogle problemstillinger ind i den opgave, så det bliver 
spændende, hvordan den kan løftes. 

- Stenderup Skole: Der er lavet en politisk udmelding på at 
der er vilje til at der også i årene frem er et skoletilbud i 
Stenderup af høj kvalitet (både for at fjerne usikkerheden, 
men også ift. at se muligheden er for at udvikle?). 

 
Specialafdelinger: det opleves, at der er flere handicapbiler. 
Centerets ringetider følger almenskolens, bortset fra sidst på 
dagen. 
USFO: Der har været tilsyn i børnehaven. Det drøftes med det 
pædagogiske personale på næste afdelingsmøde med fokus på 
forbedrings- og udviklingspunkter. Skolebestyrelsen vil 
efterfølgende blive orienteret om, hvordan vi griber det an.  
 
Ledelsen: 
Vedr. fællesmødet med politikerne: fokus er på hvad vi har lært af 
corona. Hver skole og dagtilbud laver sin egen stand, hvor der 
gøres opmærksom på politiske opmærksomhedspunkter. 
 

10 Evt.  
Herunder punkter til kommende 
møde 
5 min 

Der er tilmelding til landsmøde for Skole og Samfund. Deadline er 
d. 30/9. Maggi deltager gerne og Kenneth eller Nina melder sig til. 
Det aftaler de indbyrdes. Det foregår d. 19.-20. november.  
 
Kommunikation i SFO drøftet. 
 



 

 

Kommende møder: 

Ordinære møder 

Oktober           mandag 25.10.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

November       mandag 29.11.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

Januar  mandag 24.1.  kl. 18.15-20.45 afd. Stenderup 

Februar              mandag 28.2.    kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

April   mandag 4.4.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

Maj                  mandag 16.5.  kl. 18.15-20.45 afd. Stenderup 

Juni   mandag 20.6.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

 

_______________________                                                    _________________________ 

 Dorthe Meier                                                                              Jeanett Hye 

 

______________________                                                        ________________________ 

Janni Matthiassen                                                                        René Brændstrup                                                                        

 

______________________                                                         ________________________ 

Margit Schröter                                                                             Kenneth Horsbøl 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Nina Kjær Madsen                                                                        Gitte Barkholt 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Benny Madsen                                                                              Bente Wutborg  

Der er et ønske om at bruge fildelingsmuligheden i aula til 
skolebestyrelsen. 
 
Punkter til næste møde: 
Aula og teams – medbring din pc til mødet, og vi kigger på det 
sammen. 
 

11 Eventuelle personsager  Orientering om opsigelse af pædagogisk medarbejder. 

   



 
 

_______________________                                                        ________________________ 

Elevrepræsentant                                                                          Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Dorthe Rohwer                                                                               Søren Rahbek 


